
Secretaria General
Serveis adjunts

Jaume Renyer Alimbau, secretari general de l'Ajuntament de Reus, CERTIFICO:

Que el Ple de la Corporació, en sessió duta a terme el 20 de gener de 2023, va rebutjar la
següent:

Moció  del  GRUP  MUNICIPAL  DEL  PARTIT  DELS  SOCIALISTES  DE  CATALUNYA  –
CANDIDATURA DE PROGRÉS – (PSC-CP) per impulsar els equipaments de Salut de Reus.

"Aquesta moció treballa en la línia dels ODS marcats per l’ONU:
Núm. 3. Garantir una vida sana i promoure el benestar per a totes les persones de totes les
edats.

El passat 9 de gener es va reobrir el dispensari del barri Gaudí gràcies a la constant pressió
que va exercir el veïnat de la zona amb l’associació de veïns al capdavant, recolzada després
per la Plataforma Ciutadana en defensa del dispensari mèdic del barri Gaudí. Una lluita que,
des del primer moment, va rebre el nostre suport com a principal partit de l’oposició amb
diferents mocions i propostes de resolució presentades a l’Ajuntament, així com al Parlament
de Catalunya amb el grup parlamentari Socialista. Ens hem de felicitar tots plegats perquè si
no hagués estat per la nostra lluita, de ben segur que aquest equipament tan important per a
la zona nord de Reus avui seguiria tancat. El govern ha trigat gairebé tres anys a reobrir un
espai de salut essencial i això només pot ser culpa de la nul·la capacitat de pressió d’aquest
equip de govern cap a la Generalitat i, també, de la nul·la importància que li han donat des
d’un primer al dispensari, obviant les constants reclamacions del veïnat. Fins que no s’han
acostat  les eleccions,  el  govern municipal  no s’ha preocupat  el  més mínim per reobrir  el
dispensari del barri Gaudí. 

Malauradament, sembla que aquesta és la dinàmica d’un Ajuntament incapaç d’influenciar a
la Generalitat per defensar els interessos de tots els reusencs i reusenques, ja que aquesta
situació no l’hem trobat només amb el consultori mèdic del barri Gaudí, sinó que es repeteix
amb el desdoblament del CAP Sant Pere, per citar un altre exemple en matèria de Salut.

Amb el  referent  que cada centre d’atenció  primària  hauria  de cobrir,  com a màxim,  una
població  d’uns  20.000  habitants,  es  va  iniciar  la  planificació  d’una  nova  organització  dels
serveis  sanitaris  públics  de  Reus  que  havia  de  permetre  una  reorganització  territorial,
descongestionant dos dels CAP amb més pressió assistencial de la ciutat, el CAP Sant Pere i el
CAP Llibertat.

Amb la construcció del CAPI Horts de Miró l’any 2010, la pressió assistencial del CAP Llibertat
es va veure considerablement disminuïda, però passats 13 anys, cal tornar a actuar en aquest
àmbit per tornar a reduir la pressió. De fet, en el 2010, amb el trasllat de l’Hospital al nou
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equipament, ja es va elaborar un nou mapa sanitari a Reus, el qual preveia la creació d’una
nova Àrea Bàsica de Salut (ABS) passant així de 5 a 6. Aquest nou pla preveia que el CAP Sant
Pere  es  desdoblés  a  les  dependències  de  l’antic  Hospital,  de  manera  que  les  ABS  I  i  II
quedarien dividides, una situació que, 13 anys més tard, encara no s’ha complert. Pel que fa a
les ABS III i IV, que es trobaven al CAP Llibertat, es va acordar crear el CAPI Horts de Miró, per
tal  de  redirigir  allà  l’àrea  IV.  D’aquesta  manera,  hi  hauria  cinc  caps  per  a  cinc  àrees,  (la
cinquena  és  al  CAP  Marià  Fortuny).  Ara  bé,  en  aquest  pla  del  2010,  coincidint  amb  el
desenvolupament de l’àrea residencial estratègica Reus Nord, es va preveure crear en aquest
punt l’ABS VI, per tal d’alleugerir encara més el CAP Llibertat. D’aquesta manera, el veïnat de la
zona nord no hauria de recórrer ni al CAP Llibertat ni al CAP Sant Pere, el qual encara està
més tensionat perquè, a diferència del primer, encara no s’ha desdoblat.

Precisament, pel que fa al desdoblament del CAP Sant Pere són moltes les promeses que es
van anunciant conforme s’acosten eleccions municipals, però aquestes mai s’acaben traduint
en accions concretes. És per tot plegat que, una vegada més, exigim la necessitat d’executar el
desdoblament  del  CAP  Sant  Pere  que  permetria  reduir  considerablement  la  pressió
assistencial que actualment té. En aquesta línia, el grup parlamentari del PSC ha demanat a la
Generalitat que en els pressupostos per aquest any s’incorporin 4,2 milions d’euros per tal
d’executar el desdoblament del CAP Sant Pere.

Per tot l’exposat, des del Grup Municipal del PSC a Reus demanem al Ple que s’aprovin els
següents acords:

PRIMER. Instar al govern de la Generalitat a iniciar un estudi de demanda per un nou CAP a la
zona nord de Reus.

SEGON. Instar  al  govern  de  la  Generalitat  a  destinar  una  partida  concreta  i  establir  un
calendari per al desdoblament del CAP Sant Pere en l’àmbit del barri del Carme.

TERCER. Traslladar aquests acords a la Generalitat de Catalunya i als grups parlamentaris del
Parlament de Catalunya.»

I perquè consti i tingui els efectes que correspongui, lliuro la present certificació, d'ordre i
amb el vistiplau del Molt Il·ltre. Sr. Alcalde, a la ciutat de Reus.

Vist i plau,
President El secretari general

Carles Pellicer Punyed Jaume Renyer Alimbau
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